
 

PS 93/2024  Høring - NOU 2024-7 Norge og EØS - Utvikling og erfaringer 
Fylkestingets vedtak den 12.09.2024: 

Følgende høringsinnspill oversendes Utenriksdepartementet:  
1. Akershus fylkeskommune støtter utvalgets tilrådning om å bevare og videreutvikle 
EØSkompetansen i alle deler av forvaltningen. Dette bør understøttes gjennom veiledning fra statlig 
nivå, spesielt med tanke på implementering og håndtering av EØS-regelverk.  
2. Akershus fylkeskommune stiller seg bak utvalgets tilrådning om å utvide ordningen med nasjonale 
eksperter til EU-kommisjonen med representanter også fra andre deler av forvaltningen, deriblant fra 
fylkeskommunene. Dette er en betydelig kilde til kompetanse i forvaltningen og bør utnyttes bedre.  
3. Akershus fylkeskommune støtter utvalgets tilrådning om at regjeringen bør legge til rette for 
sterkere involvering av berørte parter i tidlig fase av EØS-arbeidet. Fylkeskommunen mener regionalt 
nivå i større grad bør bringes inn i vurderingene av hvilke konsekvenser europeisk regelverksutvikling 
har for lokal og regional forvaltning.  
4. Dagens arenaer for samordning bør utvides og brukes regelmessig. Europapolitisk forum fungerer i 
dag ikke etter hensikten, blant annet fordi det kun avholdes ett møte i året. Videre mener 
fylkeskommunen at fylkeskommunalt nivå i større grad bør være direkte representert i de 
sektorpolitiske referansegruppene.  

5. Akershus fylkeskommune er positive til utvalgets tilrådning om at det bør gjennomføres mer 
systematiske «nabolagssjekker» med sammenlignbare land med vurdering av hvordan EU-regelverk 
praktiseres. Fylkeskommunen har et bredt nettverk av regioner som kan brukes i  dette arbeidet.  
6. Akershus fylkeskommune støtter utvalgets tilrådning om å innlemme kunnskap om EU og EØS i 
undervisningen for å sikre en kunnskapsbasert debatt og bedre forståelse av Norges relasjon til EU 
blant unge.  
7. Akershus fylkeskommune stiller seg bak utvalgets tilrådninger om at norske myndigheter bør sikre 
norske aktører deltakelse i relevante program.  
8. Akershus fylkeskommune stiller seg bak utvalgets tilrådning om at det er avgjørende at norske 
aktører sikres de samme rammevilkår som europeiske aktører slik at vi kan sikre en videreutvikling at 
et mangfoldig næringsliv. 
9. Fylkeskommunen støtter videre tilrådningen om at den norske næringspolitiske verktøykassen bør 
utvikles i takt med EU. 
10. Akershus fylkeskommune deler utvalgets bekymring for det store etterslepet i Norge på 
implementeringer av lovgivning som sikrer nordmenn og norsk næringsliv like rettigheter og 
muligheter i EØS-området. Særlig fordi etterslepet reduserer Norges mulighet til å påvirke fremtidige 
politiske prosesser og regelutvikling som påvirker det indre markedet vi er en del av. 

 

Fylkestingets behandling i møte den 12.09.2024: 

Saksordfører: Ingen saksordfører. 

Innstilling fra komite for finans og organisasjon:  
Følgende høringsinnspill oversendes Utenriksdepartementet:  
1. Akershus fylkeskommune støtter utvalgets tilrådning om å bevare og videreutvikle EØS-
kompetansen i alle deler av forvaltningen. Dette bør understøttes gjennom veiledning fra statlig nivå, 
spesielt med tanke på implementering og håndtering av EØS-regelverk.  
2. Akershus fylkeskommune stiller seg bak utvalgets tilrådning om å utvide ordningen med nasjonale 
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eksperter til EU-kommisjonen med representanter også fra andre deler av forvaltningen, deriblant fra 
fylkeskommunene. Dette er en betydelig kilde til kompetanse i forvaltningen og bør utnyttes bedre.  
3. Akershus fylkeskommune støtter utvalgets tilrådning om at regjeringen bør legge til rette for 
sterkere involvering av berørte parter i tidlig fase av EØS-arbeidet. Fylkeskommunen mener regionalt 
nivå i større grad bør bringes inn i vurderingene av hvilke konsekvenser europeisk regelverksutvikling 
har for lokal og regional forvaltning.  
4. Dagens arenaer for samordning bør utvides og brukes regelmessig. Europapolitisk forum fungerer i 
dag ikke etter hensikten, blant annet fordi det kun avholdes ett møte i året. Videre mener 
fylkeskommunen at fylkeskommunalt nivå i større grad bør være direkte representert i de 
sektorpolitiske referansegruppene.  

5. Akershus fylkeskommune er positive til utvalgets tilrådning om at det bør gjennomføres mer 
systematiske «nabolagssjekker» med sammenlignbare land med vurdering av hvordan EU-regelverk 
praktiseres. Fylkeskommunen har et bredt nettverk av regioner som kan brukes i  dette arbeidet.  
6. Akershus fylkeskommune støtter utvalgets tilrådning om å innlemme kunnskap om EU og EØS i 
undervisningen for å sikre en kunnskapsbasert debatt og bedre forståelse av Norges relasjon til EU 
blant unge.  
7. Akershus fylkeskommune stiller seg bak utvalgets tilrådninger om at norske myndigheter bør sikre 
norske aktører deltakelse i relevante program.  
8. Akershus fylkeskommune stiller seg bak utvalgets tilrådning om at det er avgjørende at norske 
aktører sikres de samme rammevilkår som europeiske aktører slik at vi kan sikre en videreutvikling at 
et mangfoldig næringsliv. 
9. Fylkeskommunen støtter videre tilrådningen om at den norske næringspolitiske verktøykassen bør 
utvikles i takt med EU. 

Forslag 

Forslag fra Lars B. Salvesen (KRF) på vegne av KRF, H, FRP, V, MDG og PP:  
Nytt punkt 10: 
Akershus fylkeskommune deler utvalgets bekymring for det store etterslepet i Norge på 
implementeringer av lovgivning som sikrer nordmenn og norsk næringsliv like rettigheter og 
muligheter i EØS-området. Særlig fordi etterslepet reduserer Norges mulighet til å påvirke fremtidige 
politiske prosesser og regelutvikling som påvirker det indre markedet vi er en del av. 
  

Forslag fra William Høie (AP): 
Alternativt forslag til punkt 8 i fylkesrådets innstilling: 
Akershus fylkeskommune stiller seg bak utvalgets tilrådning om at det er viktig at norske aktører sikres 
likeverdige rammevilkår som europeiske aktører slik at vi kan sikre en videreutvikling at et mangfoldig 
næringsliv. 

Forslag fra Jane Bråthen (SP): 
Følgende tilleggspunkter: 
10. Akershus fylkeskommune støtter ikke utvalgets tilrådning om rask implementering av EU-direktiver 
og regler, men forventer at det alltid vurderes hva som tjener norske interesser best.   
11. Akershus fylkeskommune ønsker ikke at EU-direktiver som legger opp til sterk sentral styring som 
utfordrer det lokale selvstyret og handlingsrommet, og som er i direkte motstrid med PBL, skal 
implementeres i norsk rett.   
12. Akershus fylkeskommune savner at utvalget i tilstrekkelig grad har vurdert hvilke konsekvenser alle 
de nye EU-direktivene, hvis implementert, vil ha for kommuner og fylkeskommuner, hver for seg og 
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samlet.   
13. Akershus fylkeskommune støtter utvalgets vurdering at handlingsrommet ved offentlige 
anskaffelser bør nyttes, og terskelverdiene økes betraktelig. 
  

Votering 

• Innstillingens punkt 1-5 ble enstemmig vedtatt. 

• Innstillingens punkt 6 fikk 46 stemmer og ble vedtatt, 4 stemte imot: 
( 46 = 19H, 9AP, 6FRP, 3MDG, 3V, 3SV, 1INP, 1PP, 1KRF      4 = 2SP, 2R) 

• Innstillingens punkt 7 ble enstemmig vedtatt. 

• Ved alternativ votering mellom innstillingens punkt 8 og APs forslag, ble innstillingen vedtatt 
med 31 stemmer, 19 stemte imot: 
( 31 = 19H, 6FRP, 3V, 1 KRF, 1INP, 1PP         19 = 9AP, 3MDG, 3SV, 2SP, 2R) 

• Innstillingens punkt 9 fikk 46 stemmer og ble vedtatt, 4 stemte imot: 
( 46 = 19H, 9AP, 6 FRP, 3MDG, 3SV, 3V, 1INP, 1KRF, 1PP       4 = 2SP, 2R) 

• Tilleggsforslaget fra KRF fikk 33 stemmer og ble vedtatt, 17 stemte imot:  
( 33 = 19H, 6FRP, 3V, 3MDG, 1KRF, 1PP        17 = 9AP, 3SV, 2SP, 2R, 1INP) 

• Tilleggsforslaget fra SP fikk 5 stemmer og falt, 45 stemte imot:  
( 5 = 2SP, 2R, 1INP      45 = 19H, 9AP, 6 FRP, 3V, 3MDG, 3SV, 1KRF, 1PP) 
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